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På gång inom sjukförsäkringen
Läkarförbundet deltar på flera olika 
sätt i arbetet med att hitta lösningar 
för en förbättrad kommunikation mel-
lan läkarna och Försäkringskassan.

Läkare anser att regelverket kring sjuk-
försäkringen påverkar deras arbete. Detta be-
kräftas dels i de motioner som i december 
behandlades av Läkarförbundets fullmäk-
tige, dels i den webbpejling som Läkarför-
bundet genomförde bland medlemmarna 
i somras. 

Läkare har olika förutsättningar i olika 
delar av sjukvården för att fullgöra sjuk-
skrivningsuppdraget. Förutsättningarna 
påverkar i sin tur hur läkare ser på uppdra-
get. Läkarförbundet arbetar därför aktivt 
för att förbättra arbetsmiljön inom detta 
område.

Läkarintygen och kommunikationen 
med Försäkringskassan
Under 2011 kommer Läkarförbundet 
fortsätta arbeta för att kommunikationen 
mellan läkare och Försäkringskassan ska 
förbättras, bland annat genom att påver-
ka utformningen av intygen. Det handlar 

till exempel om att 
läkare vill ha för-
enklade intyg för 
”självklara” fall, 
men även om den 
direkta kommu-
nikationen, det 
vill säga möjlighe-
ten att nå Försäk-

ringskassan. Läkarförbundet följer även 
det projekt som drivs kring elektronisk 
överföring av läkarintygen mellan vården 
och Försäkringskassan. 

Att det är viktigt att läkare är delak-
tiga och informerade om förändringar av 

intygen visar bland annat 
den senaste tidens medie-
uppmärksamhet kring 
de så kallade fördjupade 
utredningarna. Försäk-
ringskassans riktlinjerna 
kring dessa förändrades 
under 2010. Förändringen 
innebar att de fördjupade 
utredningarna, som För-
säkringskassan begär in i 
vissa fall, inte längre ska 
omfatta en bedömning 
av arbetsförmåga utan 
enbart medicinska för-
utsättningar för arbete. I 
medierna kom dessa förändringar olyck-
ligtvis att fokuseras på huruvida läkare ska 
bedöma arbetsförmåga eller inte – när frågan 
egentigen handlade om de fördjupade utred-
ningarna. Något som är en liten andel av 
alla läkarintyg. Därför är det viktigt att 
klarlägga att i alla vanliga läkarintyg ska 
läkare fortsatt bedöma arbetsförmåga, på 
samma sätt som tidigare.

Regeringsuppdrag till  
Försäkringskassan
Regeringen har gett Försäkringskassan 
i uppdrag att ta fram ett instrument för 
bedömning av arbetsförmåga. Bakgrun-
den är att regeringens särskilda utredare 
Anna Hedborg, som hade i uppdrag att 
ta fram ett sådant instrument, inte nåd-
de ända fram i arbetet. I sitt betänkande 
Gränslandet mellan sjukdom och arbete, 
vilket nyligen har remissbehandlats, redo-
visar hon hur ett sådant instrument skulle 
kunna fungera. Läkarförbundet har i sitt 
remissvar framhållit vikten av att läkar-
professionen involveras i det arbete som nu 
fortsätter inom Försäkringskassan. 

Parlamentarisk utredning av sjuk- och 
arbetslöshetsförsäkringarna
Regeringen har tillsatt en parlamentarisk 
utredning av sjuk- och arbetslöshetsförsäk-
ringarna. Utredningen har precis startat 
sitt arbete. Läkarförbundet medverkade 
nyligen i en hearing som utredningen kal-
lade till. Ämnet var: Vilka är de tre vikti-
gaste konkreta åtgärder som bör beaktas 
i översynen av den allmänna sjukförsäk-
ringen och samhällets stöd för återgång i 
arbete eller studier? 

Kan arbetsmarknadens parter ta ett 
större ansvar?
Den parlamentariska utredningen har de-
lat upp sitt omfattande uppdrag i ett antal 
arbetsgrupper, där Saco är inbjuden att 
ingå i flera. Saco har i sin tur skapat en refe-
rensgrupp där bland annat Läkarförbundet 
medverkar. Saco-grupperingen kommer 
bland annat att förutsättningslöst titta på 
vad det skulle kunna innebära om arbets-
marknadens parter tog ett större ansvar för 
sjuk- och arbetsskadeförsäkringarna.


